
Římskokatolická farnost Karlovy Vary – Rybáře – pastorační rada farnosti  

Zápis z Pastorační ́ rady farnosti ŘKF Rybáře č. 18/2024 / Funkční období ́ 2022-2026 

 
Datum: 4. 10. 2024, čas: 15:00 – 17:15 

 
Předchozí ́zasedání: Datum: 6.9.2024  

Přítomní členové́: P. Cink, Z. Cinková, V. Preislerová, Z. Kemr, I. Vykoupilová, Ronald Němec, 
Veronika Němcová, MUDr. M. Tobolková, Sr. Monika Gabriková, P. Romuald Rob  

Omluvení: Gabriela Kendrová 

Schválený program:  

1. diskuze nad situací ve farní radě, kdy většině členů rady vadí způsob komunikace, 
témata a jednání ze strany Ronalda Němce - bylo mi sděleno jako důvod rezignací členů. 
Rezignuje rovněž MUDr. Tobolková, Irena zvažuje jak dál. 
 

2. jak naplnit aktivně slova arcibiskup Graubnera, který nás nyní na pouti vyzval Pro rodiče není 
nic důležitějšího než výchova dětí. Tedy, jak přiblížit naši farnost dětem, aby jich bylo více 
v našem společenství. 

 
3. jak obnovit vztahy s farníky, kteří za poslední 3-4 roky odešli z našeho společenství 

 
4. jak naplnit výzvu papeže Františka před 14 dny: „odvahu k církevní konverzi, která by 

iniciovala takové pastorační proměny, jež se týkají také zvyků, vzorců a jazyka víry, aby 
skutečně sloužily evangelizaci“.  Tedy mj. i zamyšlení se jaké zvyky a vzorce změnit u nás ve 
farnosti. K tomu je třeba zdůraznit: Papež poznamenal, že synodální proces musí být 
návratem k evangeliu; nesmí mít mezi svými prioritami nějakou „módní“ reformu, ale musí si 
klást otázku: jak dosáhnout toho, aby evangelium oslovilo společnost, která mu již 
nenaslouchá nebo se od víry odvrátila. „Tuto otázku si položme všichni,“ dodal František. 

 
5. Seznámení s projektem výměny osvětlení kostela - P. Romuald + Pavel Cink mladší 

 
6. Příprava na setkání manželských párů v sobotu 19.10.2024 na faře v Rybářích 

 
 
Jednání: 
 
ad 1: Proběhla 30 min. bouřlivá rozprava nad způsobem komunikace, témat a jednání ze strany 
Ronalda Němce. Rozprava byla ukončena s tím, že administrátor farnosti seznámil přítomné 
s tím, že krizi je možné vyřešit odvoláním Ronalda Němce z pastorační i ekonomické rady. Poté 
co toto bylo projednáno osobně s Ronaldem, žádá se dle stanov vyjádření rady. Rada následně 
hlasovala jednomyslně pro odvolání. Administrátor pak požádal Ronalda o opuštění jednání 
s tím, že odvolací dekret bude předán později. Manželé Němcovi opustili jednání s tím, že Ronald 
vytkl všem nedostatek lásky. Následně radní své rezignace stáhli. Gabriela Kendrová si bere 
měsíc na rozmyšlenou. 
 



ad 2: v kostele je vytvořen v boční kapli dětský koutek s hračkami kde rodiče s dětmi nalézají 
útočiště, farnost i farář děti ve svém středu vítají, jsou pravidelně zmiňovány a oslovovány v 
liturgii, náboženství pro děti je vyučováno každý pátek od 16:30-17:15 na faře 
 
ad 3: ve městě existují 3 farnosti, každý má svobodu navštěvovat ty které chtějí. Manželé 
Fojtíkovi byli navštívení radními – MUDr. Tobolkovou a I. Vykoupilovou bez výsledku. Za ty, kteří 
z našeho středu odešli se pravidelně modlíme. 
 
ad 4: Práce na celý život, každý musí začít od sebe a snažit se o to. 
 
ad 5: Celkem bylo vysbíráno 130 tis. Kč (hotově v kostele a ve farnosti 47 tis. Kč, přes sociální 
sítě 87 tis. Kč zasláno na účet – kontroluje, zapisuje a vede V. Preislerová), instalaci celkového 
nového světlení provede farář z Litovle, který se osvětlení kostelů věnuje 20 let (za Covidu 
vystudoval elektrotechnické učiliště) ve spolupráci s muži Cinkovými. 
 
ad 6: nápoje a drobné občerstvení bude připraveno (Romuald, Sr. Monika) 
 
 
 
Zapsal: P. Romuald Štěpán Rob 
 
 

 


